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Protokół Nr XVII/16 

           z sesji Rady Gminy Gnojno, odbytej w dniu 29 listopada 2016 roku w sali 
konferencyjnej Urzędu Gminy w Gnojnie. 
Obrady trwały od godz. 9.10 do godz. 14.10. 
W sesji wzięło udział 14 radnych (nieobecny: Gustaw Treliński), sołtysi oraz: 
- Pan Zbigniew Janik  - wójt gminy, 
- Pan Piotr Bębas   - sekretarz gminy, 
- Pani Maria Małasińska  - skarbnik gminy, 
- Pan Tadeusz Grochowina  - robotnik gospodarczy (w części obrad), 
- Pani Anita Koniusz  -Naczelnik Wydziału w Biurze Powiatowym 
ARiMR w Busku-Zdroju (w części obrad).  
         Otwarcia XVII sesji dokonał Przewodniczący Rady Gminy Gnojno Stanisław 
Wcisło. Na początku powitał wszystkich uczestników obrad, stwierdził wystarczające 
kworum do podejmowania prawomocnych uchwał, po czym zaproponował poniższy 
porządek obrad: 

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie kworum. 
2. Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji. 
3. Sprawozdanie Wójta Gminy z działalności w okresie między sesjami. 
4. Informacja dotycząca montażu wodomierzy i zużycia wody w bieżącym roku. 
5. Podjęcie uchwały w sprawie wprowadzenia zmian w Wieloletniej Prognozie 

Finansowej Gminy Gnojno na lata 2016-2035. 
6. Podjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie Gminy Gnojno na 2016 rok. 
7. Podjęcie uchwały w sprawie obniżenia ceny skupu żyta do celów wymiaru 

podatku rolnego. 
8. Podjęcie uchwały w sprawie określenia wysokości stawek podatku od środków 

transportowych. 
9. Podjęcie uchwały w sprawie określenia wysokości stawek podatku od 

nieruchomości. 
10. Podjęcie uchwały w sprawie wyboru metody ustalenia opłaty oraz określenia 

stawki opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi odbieranymi od 
właścicieli nieruchomości na terenie gminy Gnojno. 

11. Podjęcie uchwały uchylającej uchwałę Nr XIV/92/11 z dnia 30 listopada 2011 
r. w sprawie ustalenia wysokości opłaty targowej, sposobu jej poboru oraz 
wyznaczenia inkasenta. 

12. Podjęcie uchwały uchylającej uchwałę Nr XXV/117/2001 Rady Gminy w 
Gnojnie z dnia 16 marca 2001 r. w sprawie ustalenia opłaty prolongacyjnej. 

13. Podjęcie uchwały w sprawie zmian w Gminnym Programie Profilaktyki i 
Rozwiązywania Problemów Alkoholowych oraz Przeciwdziałania Narkomanii 
na 2016 rok. 
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14. Podjęcie uchwały w sprawie określenia stawek opłat za zajęcie pasa 
drogowego. 

15. Podjęcie uchwały w sprawie  przeznaczenia do sprzedaży w drodze 
bezprzetargowej na rzecz użytkownika wieczystego nieruchomości gruntowej 
stanowiącej własność Gminy Gnojno. 

16. Podjęcie uchwały w sprawie przeznaczenia do sprzedaży w drodze 
bezprzetargowej nieruchomości stanowiącej własność Gminy Gnojno. 

17. Informacja o wynikach analizy oświadczeń majątkowych radnych złożonych w 
2016 roku. 

18. Informacja o wynikach analizy oświadczeń majątkowych pracowników 
samorządowych złożonych w 2016 roku. 

19. Odpowiedzi na interpelacje radnych i wolne wnioski. 
20. Zakończenie sesji. 

Po odczytaniu proponowanego porządku obrad przewodniczący wniósł o zmianę, 
polegającą na wprowadzeniu - po punkcie 14 – punktu 15 w brzmieniu: „Podjęcie 
uchwały w sprawie wymagań jakie powinien spełniać przedsiębiorca ubiegający się o 
udzielenie zezwolenia na świadczenie usług w zakresie opróżniania zbiorników 
bezodpływowych i transportu nieczystości ciekłych”. 
„Za” wprowadzeniem wymienionego punktu do porządku obrad głosowało 14 
radnych. 
W następnej kolejności odbyło się głosowanie jawne nad przyjęciem przedstawionego 
porządku obrad, z uwzględnieniem przegłosowanej zmiany. Porządek obrad został 
przyjęty jednogłośnie („za” głosowało 14 radnych). 
 
Do punktu 2-go. 
 
              Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji. 
               Nad przyjęciem protokołu z poprzedniej sesji odbyły się dwa głosowania. 
„Za” przyjęciem protokołu bez czytania głosowało 14 radnych i „za” przyjęciem 
protokołu w wersji opublikowanej na stronach podmiotowych Biuletynu Informacji 
Publicznej również głosowało 14 radnych. 
Po głosowaniu Pani Anita Koniusz – Naczelnik Wydziału Identyfikacji i Rejestracji 
Zwierząt w Biurze Powiatowym ARiMR w Busku Zdroju – zapoznała zebranych ze 
zmianą przepisów, obowiązujących od 18 października 2016 r., dotyczących 
identyfikacji i rejestracji zwierząt gospodarskich. Nowe regulacje dotyczą zwłaszcza 
posiadaczy trzody chlewnej. 
Podstawa prawna: Ustawa z dnia 23 września 2016 r. o zmianie niektórych ustaw w 
celu ułatwienia zwalczania chorób zakaźnych zwierząt (Dz. U. z 2016 r., poz. 1605). 
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Po prezentacji pani Naczelnik rozdała rolnikom formularze, dotyczące identyfikacji 
zwierząt gospodarskich, i zwróciła się z prośbą o ich wypełnienie i przekazanie do 
ARiMR w terminie do końca 2016 roku. 
Wójt podsumowując stwierdził, ze wszystkie nie do końca jasne kwestie zostaną 
wyjaśnione podczas zorganizowanych w najbliższym czasie spotkań. 
 
Do punktu 3-go. 
 
             Sprawozdanie Wójta Gminy z działalności w okresie między sesjami. 
              Sprawozdanie z działalności za okres od 07.09.2016 r. do 29.11.2016 r., 
stanowiące załącznik do protokołu przedłożył, opatrując stosownym komentarzem, 
wójt gminy Zbigniew Janik. 
 
Do punktu 4-go. 
 
             Informacja dotycząca montażu wodomierzy i zużycia wody w bieżącym roku. 
              Informację na ww. temat przedłożył Pan Tadeusz Grochowina. Stwierdził 
m.in., że w pierwszej kolejności założono plomby do wodomierzy w tych 
miejscowościach, w których stwierdzono brak takiego oplombowania oraz w 
przypadkach stwierdzenia zerwania plomb, celem kradzieży wody. Na dzień dzisiejszy 
zamontowane zostały plomby na wszystkich wodomierzach  (zestawienie – w 
załączeniu). 
Kontynuując omawianie tego tematu uczestnicy obrad zadawali następujące pytania: 
- Radny Marian Okraj – czy zauważono wycieki z instalacji wodnej? 
- Pan Tadeusz Grochowina – niektóre wycieki z instalacji wodnych wskazują na 
występowanie różnicy temperatur. Natomiast wycieki rzeczywiste są na bieżąco 
przeze mnie zgłaszane, awarie lokalizowane i usuwane. Z tego co wiem, sprawność 
hydrantów była sprawdzana przez strażaków z Buska. 
- Wójt gminy – chcę tylko poinformować, że niektóre hydranty kwalifikują się do 
wymiany, co pociąga za sobą pewne koszty. Ale jak wszyscy wiemy - musimy to 
zrobić. 
- Radna Jadwiga Gubała – czy przypadki zrywania plomb zdarzają się często czy 
raczej należą do rzadkości? 
- Pan Tadeusz Grochowina – takie przypadki zdarzały się nader często. Proceder ustał 
odkąd zaczęliśmy zakładać nowe plomby na wodomierze. 
- Radna Maria Woźniak – czyli efekt został osiągnięty. 
- Pan Henryk Kasza – czy były w związku z tym wyciągane konsekwencje? 
- Pan Tadeusz Grochowina – nie, ponieważ nie posiadamy odpowiednich uprawnień 
do karania winnych. 
- Pan Henryk Kasza – czyli nadal jest przyzwolenie na takie działanie. 
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- Pan Tadeusz Grochowina – ale takie osoby są informowane, że następnym razem 
członkowie przykładowo Komisji Rewizyjnej przeprowadzą wizję lokalną i sprawdzą 
czy miała miejsce kradzież wody. Osoba, której zostanie udowodniona kradzież 
zostanie najpierw pouczona. Jeżeli natomiast przypadek kradzieży wody zostanie 
wykryty po raz kolejny – taka osoba poniesie konsekwencje. 
Jak już wspomniała pani radna Maria Woźniak mamy pewną satysfakcję z tego, że 
odkąd wymieniliśmy plomby - takie przypadki należą do rzadkości. 
- Wójt gminy – nie po to zakłada się plomby, żeby było przyzwolenie na zrywanie. 
Dlatego w najbliższym czasie zostanie podana do publicznej wiadomości informacja, 
jakie będą konsekwencje za zrywanie plomb. Bo nie może być tak, że nie poniesie się 
z tego tytułu żadnej odpowiedzialności. 
Jak już wspomniał pan Grochowina, niewątpliwie będziemy korzystać w tym 
względzie z pomocy członków Komisji Rewizyjnej, ponieważ nie ma u nas straży 
gminnej. 
- Radny Marian Okraj – jak nie wprowadzimy żadnych sankcji – plomby będą nadal 
zrywane. 
- Wójt gminy – kilka osób poniosło konsekwencje finansowe. Dlatego kary będą 
adekwatne do nadużycia. 
- Pan Tadeusz Grochowina – jeżeli dana osoba zapłaci karę pieniężną wyższą od 
całorocznego rachunku za zużycie wody, to już jej się nie będzie opłaciło zrywać 
plomby. 
Chciałbym również odpowiedzieć na pytanie, które w międzyczasie zadał mi radny 
Artur Patrzałek. Otóż podczas montażu wodomierzy i wymiany plomb sporządzamy 
protokół, który podpisują obydwie strony. W treści protokołu jest zawarta klauzula 
dotycząca zgłoszenia przypadku zerwania plomby do Urzędu Gminy. W przypadku 
zaistnienia uzasadnionej sytuacji (na przykład przeniesienia licznika w miejsce, 
zabezpieczone przed przemarzaniem), pracownik usuwa usterkę, zakłada plombę i 
sporządza na tą okoliczność protokół. Wszystkie protokoły są przechowywane w 
biurze. 
- Wójt gminy – jeżeli niskie kary nie przyniosą oczekiwanego efektu – będziemy je 
zwiększać. Bo nie będziemy myśleć o tych, którzy kradną, tylko będziemy dbać o 
mieszkańców, którzy płacą regularnie rachunki za dostarczaną wodę. 
- Radny Stanisław Wesołowski – jak wygląda sprawa montażu nowych wodomierzy? 
- Pan Tadeusz Grochowina – wodomierze są montowane na bieżąco. Jedyną 
przeszkodą jest mała liczba pracowników i coraz większa ilość awarii sieci 
wodociągowej.  
- Wójt gminy – w uzupełnieniu do wypowiedzi mojego przedmówcy dodam tylko, że 
sam byłem przeciwny wymianie wodomierzy w gorącym okresie letnio – jesiennym. 
Bo był to akurat bardzo dobry czas na wykonywanie innych, pilnych prac. 
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Zapewniam, że pracownicy byli wykorzystani w sposób maksymalny. Natomiast 
uważam, że zima będzie odpowiednia na wymianę wodomierzy. 
- Pan Tadeusz Grochowina – chcę jeszcze dodać, że minione lato było bardzo 
pracowite. Sołtysi zgłaszali bardzo dużo potrzeb w zakresie wykaszania rowów, 
poboczy, pryskania chwastów, montażu kręgów itd. 
- Wójt gminy – sami wiecie, że porządkowanie terenu czyli usuwanie gałęzi, koszenie 
rowów, jest bardzo czasochłonne. 
- Radna Maria Woźniak – z pisemnej informacji którą otrzymałam od pana sekretarza 
wynika, że w roku 2016 zakupiono 400 szt. wodomierzy. Do tej pory zamontowano 84 
wodomierze, pozostało do zamontowania 316 wodomierzy. W związku z tym mam 
prośbę do pana sekretarza, aby na następną sesję przygotował dla mnie informację na 
temat zamontowanych wodomierzy zgodnie z opracowanym harmonogramem (gdzie i 
ile wodomierzy zamontowano). 
Ponieważ jest to dla mnie temat ważki, którym zajmowałam się przez całą  poprzednią 
kadencję aż do tej pory, pozwolę sobie przytoczyć następujące dane liczbowe: 
- w miesiącach czerwiec – lipiec 2012 r. zostało zakupionych 546 wodomierzy, 
- w 2013 roku – zamontowano 232 szt. wodomierzy, 
- natomiast w roku 2014 – tylko 24 szt. wodomierzy, 
- w roku 2015 – 46 wodomierzy, 
- i w I kw. 2016 roku – 235 szt. wodomierzy. 
Dlatego mam małą sugestię do pana sekretarza, który jest jednocześnie kierownikiem 
pracowników odpowiedzialnych za montaż wodomierzy, aby ich odpowiednio 
zmotywować. Żeby ruszyli w teren, jeżeli nie będzie akurat innych pilnych prac do 
wykonania. Bo nie można sobie pozwolić na to, aby odbiorcy mieli stare urządzenia, 
które wskazują zbyt małe lub zbyt duże zużycie wody. Bo jest to dla nas czysta strata. 
Ponadto łamiemy prawo, bo wodomierz ma okres ważności wynoszący 5 lat. I po tym 
okresie  nie powinien być eksploatowany. Ten temat wypłynął już w trakcie kontroli w 
2006 roku. Doradzono nam wówczas, aby dbać o te sprawy. W 2018 roku czeka nas 
kolejna kompleksowa kontrola RIO w Kielcach, podczas której będzie brany pod 
uwagę rok 2017. I nie będą wówczas ważne żadne tłumaczenia. Dlatego trzeba 
dołożyć wszelkich starań, żeby do końca I kwartału 2017 roku uporać się z montażem 
wodomierzy. Trafiają do mnie argumenty pana wójta i pana Grochowiny, ale prawo 
jest prawem. Dlatego czasem trzeba powiedzieć głośno rzeczy „niepopularne”, ale 
konieczne. 
- Radny Artur Patrzałek – czy stare wodomierze nadają się, po przeprowadzeniu 
przeglądu, do ponownego montażu? 
- Sekretarz gminy – wodomierze, które są demontowane nie nadają się do regeneracji. 
Nowsze wodomierze, zakupione w 2014 lub 2015 roku, będzie można ewentualnie 
zalegalizować. 
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- Radna Jadwiga Gubała – jakie było zużycie wody w poszczególnych miesiącach tego 
roku? 
- Radna Maria Woźniak – jako przykładem posłużę się zużyciem w miesiącu czerwcu 
br. Otóż zużycie miesięczne wg wodomierza głównego wynosi 32.010m3, zużycie wg 
faktur – 11.755m3 a różnica pomiędzy tymi wielkościami – 20.255m3. Te liczby 
mówią same za siebie. Natomiast różnica, pomiędzy zużyciem wg wodomierza 
głównego a wystawionymi fakturami, wynosząca 46,42% w skali 10 m-cy, to jest 
według mnie bardzo dużo (rozliczenie zużycia wody za okres od 01.01.2016 r. – 
31.10.2016 r. stanowi załącznik do protokołu). 
- Skarbnik gminy – różnice pomiędzy wskazaniami biorą się stąd, że nie da się 
wystawić faktur w jeden dzień dla wszystkich odbiorców wody. 
- Radna Maria Woźniak – ponad 34% strat – to już jest marnotrawstwo a u nas mamy 
ponad 46%. 
- Radny Krzysztof Samburski – czy nie ma możliwości szybszego reagowania na 
awarie? Podam przykład z własnego podwórka. Wieczorem zauważyłem wyciek wody 
u mojego sąsiada, która lała się przez całą noc aż do godziny 10 rano. Wiecie Państwo, 
ile m3 wody wypłynęło w tym czasie? Może ustalić dyżury, żeby szybciej reagować na 
zgłoszenia? 
- Przewodniczący obrad – podstawową rzeczą jest informacja od mieszkańców, że coś 
się w danej miejscowości dzieje. 
-Radny Krzysztof Samburski – a może należy przeszkolić jednego mieszkańca z 
miejscowości, który w razie awarii zamknie zasuwę i odetnie dopływ wody. 
- Przewodniczący obrad – według mnie brak reakcji na zdarzenie to jest wtedy, jeżeli 
ktoś zgłasza awarię i nikt nie przyjeżdża. Natomiast jeśli nie było zgłoszenia – to 
trudno się komukolwiek domyślić, że takowa awaria miała miejsce. 
- Wójt gminy – z usuwaniem awarii wiąże się kilka kwestii. O większych jestem 
informowany osobiście. Ale nie zawsze się da usunąć awarię natychmiast. Bo często o 
czasie wyjazdu decyduje miejsce i skala awarii. Niekiedy pracownicy po prostu nie 
dysponują częściami, które należy wymienić. Jeżeli mają daną część, to nieważne  czy 
to jest sobota czy niedziela – jadą i usuwają awarię.  
- Pan Krzysztof Żydek – w Janowicach Poduszowskich dwie poważne awarie 
wodociągu zdarzyły się w niedziele. Zadzwoniłem do pana wójta, przyjechali 
pracownicy i awarie usunęli. 
- Radny Krzysztof Samburski – ja tego nie neguję. Chciałbym tylko, żeby ten system 
jeszcze usprawnić i pomyśleć o przeszkoleniu w tym zakresie przynajmniej jednego 
mieszkańca z danej miejscowości. 
- Wójt gminy – jeśli pracownicy nie będą mieli części, to nie ma sensu odkopywać 
rury wodociągowej koparką. Bo ziemia nasiąknie i jest wtedy tylko gorzej. Najlepiej 
jak dana część jest zamontowana od razu. Radny Samburski proponuje, żeby 
przeszkolić mieszkańca w tym zakresie. Nie wiem czy sobie pan przypomina, jak w 
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ubiegłym roku w zimie zdarzyła się awaria wodociągu w Kosterze, właśnie w 
niedzielę. Pracownicy jeździli i zakręcali a ktoś od was odkręcał. I to pan był głównym 
podejrzanym o ten proceder. Zima, pracownicy stoją po kolana w błocie a stojący 
obok mówią, że to pan prawdopodobnie odkręcił wodę. I co my tu będziemy mówić o 
szkoleniu? Trzeba brać odpowiedzialność za swoje czyny a nie „gadać” tylko ładnie 
na sali obrad.  
- Radny Krzysztof Samburski – panie wójcie – powiedział pan rzecz niewybaczalną, 
że to ja prawdopodobnie odkręciłem wodę. A może pan to zrobił? 
- Wójt gminy – ja powtórzyłem tylko wypowiedzi mieszkańców. 
- Radny Krzysztof Samburski – proszę nie rzucać na mnie podejrzeń.  
- Pan Henryk Kasza – to nie do końca było tak, bo podejrzanych jest kilka osób. 
- Radny Krzysztof Samburski – ja mówię o zakręcaniu a pan wójt o odkręcaniu. 
- Wójt gminy – to mieszkańcy o panu wspomnieli w tym kontekście. Dajmy już temu 
spokój. 
- Radny Krzysztof Samburski- to jest kłamstwo. Jak mogłem tak pracownikom 
pomagałem, częstując ich m.in. gorącą herbatą. 
Po gorącej dyskusji przewodniczący ogłosił 15-minutową przerwę w obradach. 
 
Do punktu 5-go. 
 
            Podjęcie uchwały w sprawie wprowadzenia zmian w Wieloletniej Prognozie 
Finansowej Gminy Gnojno na lata 2016-2035. 
            Z treścią protokołu z posiedzenia Komisji Planowania, Budżetu i Finansów, 
odbytego w dniu 28 listopada 2016 r., podczas którego dokonano analizy uchwał nad 
którymi rada proceduje w dniu dzisiejszym, zapoznała zebranych radna Maria 
Woźniak (kserokopia protokołu Nr 27/16 – w załączeniu). 
           Następnie projekt uchwały w przedmiotowej sprawie przedłożyła pani skarbnik 
            W związku z brakiem pytań przewodniczący obrad przystąpił do głosowania. 
Wynik głosowania jawnego jest następujący: „za” – 14, „przeciw” – 0, 

„wstrzymujących się” – 0. 

Uchwała Nr XVII/120/16 – w załączeniu. 

 

Do punktu 6-go. 
 
            Podjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie Gminy Gnojno na 2016 rok. 
            Analogicznie do punktu 5 projekt uchwały w ww. sprawie odczytała pani 
Maria Małasińska – skarbnik gminy. 
Ponieważ nie było uwag, przewodniczący obrad poddał projekt uchwały pod 
głosowanie. 
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Wyniki głosowania jawnego przedstawia się następująco: „za” – 14, „przeciw” – 0, 

„wstrzymujących się” – 0. 

Uchwała Nr XVII/121/16 wraz z uzasadnieniem stanowi załącznik d protokołu. 

 

Do punktu 7-go. 
 
             Podjęcie uchwały w sprawie obniżenia ceny skupu żyta do celów wymiaru 
podatku rolnego. 
             Ponieważ uchwały okołobudżetowe były przedmiotem posiedzenia stałych 
komisji rady, odbytego w dniu 10 listopada 2016 roku, treść protokołu z tego 
posiedzenia przytoczyła przewodnicząca Komisji Planowania, Budżetu i Finansów – 
radna Maria Woźniak (protokół – w załączeniu), 
             Następnie pani skarbnik przedłożyła projekt uchwały w sprawie, o której 
mowa wyżej. 
            Radny Krzysztof Samburski wypowiadając się w powyższej kwestii stwierdził 
m.in., że nie mógł uczestniczyć we wspólnym posiedzeniu komisji. Dodał, że szanuje 
wspólnie wypracowane stanowisko, niemniej jednak uważa że rolnicy nie osiągają 
wysokich dochodów. Dlatego w trakcie głosowania wstrzyma się od głosu. 
W związku z brakiem dalszych uwag przewodniczący poddał projekt uchwały pod 
głosowanie. 
Wynik głosowania jawnego przedstawia się następująco: „za” – 13, „przeciw” – 0, 

„wstrzymujących się” – 1. 

Uchwała Nr XVII/122/16 wraz z uzasadnieniem – w załączeniu. 

 

Do punktu 8-go. 
 
            Podjęcie uchwały w sprawie określenia wysokości stawek  podatku od 
środków transportowych. 
           Projekt uchwały w ww. sprawie przedstawiła pani Maria Małasińska – skarbnik 
gminy. 
Ponieważ nie było pytań i uwag – przewodniczący obrad poddał przedmiotowy 
projekt uchwały pod głosowanie. 
Wynik głosowania jawnego jest następujący: „za” – 13, „przeciw” – 0, 

„wstrzymujących się” – 1. 

Uchwała Nr XVII/123/16 wraz z uzasadnieniem stanowi załącznik do protokołu. 

 

Do punktu 9-go. 
 
            Podjęcie uchwały w sprawie określenia wysokości stawek podatku od 
nieruchomości. 
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            Analogicznie do poprzednich punktów projekt uchwały w sprawie, o której 
mowa wyżej, odczytała pani skarbnik. 
W związku z brakiem pytań – przewodniczący obrad poddał rzeczony projekt uchwały 
pod głosowanie. 
Wynik głosowania jawnego jest następujący: „za” – 13, „przeciw” – 0, 

„wstrzymujących się” – 1. 

Uchwała Nr XVII/124/16 wraz z uzasadnieniem – w załączeniu. 

 

Do punktu 10-go. 
 
           Podjęcie uchwały w sprawie wyboru metody ustalenia opłaty oraz określenia 
stawki opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi odbieranymi od właścicieli 
nieruchomości na terenie gminy Gnojno. 
           Treść przedmiotowej uchwały przytoczyła pani Maria Małasińska – skarbnik 
gminy. 
Przewodniczący obrad biorąc pod uwagę brak pytań i uwag, poddał projekt uchwały 
pod głosowanie. 
Wynik głosowania jawnego przedstawia się w następujący sposób: „za” – 14, 

„przeciw” – 0, „wstrzymujących się” – 0. 

Uchwała Nr XVII/125/16 wraz z uzasadnieniem stanowi załącznik do protokołu. 

 

Do punktu 11-go. 
 
           Podjęcie uchwały uchylającej uchwałę Nr XIV/92/11 z dnia 30 listopada 2011 
r. w sprawie ustalenia wysokości stawek opłaty targowej, sposobu jej poboru oraz 
wyznaczenia inkasenta. 
          Z treścią rzeczonej uchwały wraz z uzasadnieniem zapoznała uczestników sesji 
pani skarbnik. 
Ponieważ radni nie mieli żadnych pytań, projekt uchwały w przedmiotowej sprawie 
został przez przewodniczącego obrad poddany pod głosowanie. 
Wynik głosowania jawnego jest następujący: „za” – 14, „przeciw” – 0, 

„wstrzymujących się” – 0. 

Uchwała Nr XVII/126/16 wraz z uzasadnieniem – w załączeniu. 

 

Do punktu 12-go. 
 
           Podjęcie uchwały uchylającej uchwałę Nr XXV/117/2001 Rady Gminy w 
Gnojnie z dnia 16 marca 2001 r. w sprawie ustalenia opłaty prolongacyjnej. 
           Projekt uchwały w ww. sprawie wraz z uzasadnieniem odczytała pani Maria 
Małasińska – skarbnik gminy. 



10 

 

Ze względu na brak pytań i uwag ze strony radnych – przewodniczący obrad poddał 
przedmiotowy projekt uchwały pod głosowanie. 
Wynik głosowania jawnego przedstawia się następująco: „za” – 14, „przeciw” – 0, 

„wstrzymujących się” – 0. 

Uchwała Nr XVII/127/16 wraz z uzasadnieniem stanowi załącznik do protokołu. 

 

Do punktu 13-go. 
 
             Podjęcie uchwały w sprawie zmian w Gminnym Programie Profilaktyki i 
Rozwiązywania Problemów Alkoholowych oraz Przeciwdziałania Narkomanii na 
2016 rok. 
             Projekt uchwały w przedmiotowej kwestii wraz z uzasadnieniem przedłożyła 
Barbara Czarnecka – przewodnicząca Gminnej Komisji Rozwiązywania Problemów 
Alkoholowych. 
Zważywszy na brak pytań i uwag – projekt uchwały został poddany przez 
przewodniczącego obrad pod głosowanie. 
Wynik głosowania jawnego jest następujący: „za” – 13, „przeciw” – 0, 

„wstrzymujących się” – 0 (radna Beata Boś była nieobecna na sali obrad podczas 

głosowania i nie brała w nim udziału). 

Uchwała Nr XVII/128/16 wraz z uzasadnieniem – w załączeniu. 

 

Do punktu 14-go. 
 
            Podjęcie uchwały w sprawie określenia stawek opłat za zajęcie pasa 
drogowego. 
           Zasadność podjęcia ww. uchwały przybliżył sekretarz gminy – pan Piotr Bębas. 
Stwierdził m.in., że zaproponowane w projekcie uchwały stawki są stawkami 
preferencyjnymi dla inwestorów zainteresowanych budową sieci telekomunikacyjnych 
na terenie gminy. 
Kontynuując przytoczył projekt uchwały z proponowanymi  stawkami, odnosząc się 
jednocześnie do stawek dotychczas obowiązujących, wraz z uzasadnieniem. 
W związku z brakiem pytań – przewodniczący poddał przytoczony projekt uchwały 
pod głosowanie. 
Wynik głosowania jawnego jest następujący: „za” – 14, „przeciw” – 0, 

„wstrzymujących się” – 0. 

Uchwała Nr XVII/129/16 wraz z uzasadnieniem stanowi załącznik do protokołu. 
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Do punktu 15-go. 
 
            Podjęcie uchwały w sprawie wymagań, jakie powinien spełniać przedsiębiorca 
ubiegający się o udzielenie zezwolenia na świadczenie usług w zakresie opróżniania 
zbiorników bezodpływowych i transportu nieczystości ciekłych. 
            Sekretarz gminy, tytułem wstępu, poinformował zebranych, że przedłożenie 
projektu uchwały pod obrady sesji jest konsekwencją realizacji zaleceń pokontrolnych. 
Następnie odczytał projekt uchwały wraz z uzasadnieniem. 
W związku z tym, że żaden radny nie miał pytań bądź uwag do tego punktu – projekt 
rzeczonej uchwały został przez przewodniczącego obrad poddany pod głosowanie. 
Wynik glosowania jawnego przedstawia się w następujący sposób: „za” – 14, 

„przeciw” – 0, „wstrzymujących się” – 0. 

Uchwała Nr XVII/130/16 wraz z uzasadnieniem – w załączeniu. 

 

Do punktu 16-go. 
 
            Podjęcie uchwały w sprawie przeznaczenia do sprzedaży w drodze 
bezprzetargowej na rzecz użytkownika wieczystego nieruchomości gruntowej 
stanowiącej własność Gminy Gnojno. 
            Analogicznie do punktu poprzedniego projekt uchwały w sprawie, o której 
mowa wyżej, wraz z uzasadnieniem odczytał sekretarz gminy – pan Piotr Bębas.  
Na wyżej wymieniony temat odbyła się dwuczęściowa dyskusja. Jedni, w tym m.in. 
radny Artur Patrzałek, byli za sprzedażą działki w drodze bezprzetargowej na rzecz 
Moniki Fronczek oraz Rafała Zawieruchy, zam. Gnojno 76, którzy są użytkownikami 
wieczystymi tej nieruchomości, natomiast drudzy (w tym. m.in. radna Maria Woźniak 
i radna Jadwiga Gubała) proponowały aby się wstrzymać z podjęciem decyzji do czasu 
dokonania wyceny przedmiotowej nieruchomości. 
Po pierwszej części dyskusji przewodniczący ogłosił 20-minutową przerwę w 

obradach.  
Biorąc pod uwagę przebieg dyskusji – podczas której padały kolejne argumenty za i 
przeciw – oraz wniosek radnej Jadwigi Gubały – przewodniczący przeprowadził 
głosowanie nad wycofaniem przedmiotowego projektu uchwały z porządku obrad, do 
czasu dokonania wyceny nieruchomości gruntowej, położonej w msc. Gnojno. 
„Za” wycofaniem projektu głosowało 13 radnych (radny Tomasz Pasternak był 
nieobecny na sali obrad podczas głosowania i nie brał w nim udziału). 
 
Do punktu 17-go. 
 
            Podjęcie uchwały w sprawie przeznaczenia do sprzedaży w drodze 
bezprzetargowej nieruchomości gruntowej stanowiącej własność Gminy Gnojno. 
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           Podobnie jak w punkcie poprzednim sekretarz gminy przedstawił projekt 
uchwały w przedmiotowej sprawie wraz z uzasadnieniem. 
W dyskusji na ten temat głos zabrali: 
- Wójt gminy – po złożeniu podania przez Pana Zdzisława Chmielewskiego 
zorganizowaliśmy zebranie wiejskie w msc. Bugaj. Mimo że ostatecznie i tak 
decyduje rada – mieszkańcy wyrazili zgodę na zbycie tej nieruchomości na rzecz 
zainteresowanego. 
- Radny Krzysztof Samburski – jaka była frekwencja na zebraniu i jaka decyzja 
została podjęta? 
- Wójt gminy – mówiłem już, że mieszkańcy wyrazili zgodę na sprzedaż działki. 
- Radny Krzysztof Samburski – a jaka była frekwencja? 
- Wójt gminy – nie pamiętam ile osób uczestniczyło w zebraniu. 
- Radny Krzysztof Samburski – nie mam nic przeciwko temu, bo jest to działka 
przyległa. 
- Wójt gminy – wiem, że pana na zebraniu nie było. 
- Radny Krzysztof Samburski – nie zostałem zaproszony. Szkoda że nie ma pani 
sołtys. Niemniej jednak nie mam nic przeciwko sprzedaży, ale uważam że działkę 
należy zbyć po dokonaniu wyceny. Wówczas byłoby to bardziej przejrzyste. 
- Radna Jadwiga Gubała – różnica między zbyciem poprzedniej działki a tej – jest 
zasadnicza. 
- Wójt gminy – myślę, że cena tej działki wyniesie około 1.000 zł. 
- Radna Maria Woźniak – chodzi o to, żeby gmina nie dołożyła do tego interesu. 
Ponieważ dyskusja na przedmiotowy temat została wyczerpana – przewodniczący 
obrad poddał projekt uchwały pod głosowanie. 
Wynik głosowania przedstawia się w następujący sposób: „za” – 13, „przeciw” – 0, 

„wstrzymujących się” – 0 (radny Tomasz Pasternak nie uczestniczył w 

głosowaniu, ponieważ był nieobecny na sali obrad).  

Uchwała Nr XVII/131/16 wraz z uzasadnieniem stanowi załącznik do protokołu. 

 

Do punktu 18-go. 
 
             Informacja o wynikach analizy oświadczeń majątkowych radnych złożonych 
w 2016 roku. 
            Informację o której mowa wyżej, stanowiącą załącznik do protokołu, 
przedstawiła Barbara Czarnecka – podinsp. ds. obsługi rady. 
 
Do punktu 19-go. 
 
            Informacja o wynikach analizy oświadczeń majątkowych pracowników 
samorządowych złożonych w 2016 roku. 
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           Wyżej wymienioną informację przedłożył sekretarz gminy (informacja stanowi 
załącznik do protokołu). 
 
Do punktu 20-go. 
 
            Odpowiedzi na interpelacje radnych i wolne wnioski. 
             Na wstępie przewodnicząca Komisji Rolnictwa, Gospodarki Żywnościowej, 
Handlu i Usług oraz Ochrony Środowiska – radna Beata Boś – zapoznała zebranych z 
treścią protokołów z posiedzeń odbytych między sesjami (kserokopie protokołów Nr 
15/16 z dnia 19 września 2016 r. i Nr 17/16 z dnia 14 listopada 2016 r. – w 
załączeniu). 
            W następnej kolejności radny Marian Okraj – przewodniczący Komisji 
Rewizyjnej – odczytał protokół z posiedzenia, odbytego w dniu 9 listopada 2016 r. 
(kserokopia protokołu Nr 17 /16 – w załączeniu). 
Wójt odnosząc się do zgłoszonych wniosków przez radnych i sołtysów na poprzedniej 
sesji stwierdził m.in.: 
- niestety czasu nie cofniemy, ale jest nadzieja że problem budowy drogi Pożogi – 
Poręba rozwiążemy wspólnymi siłami z Nadleśnictwem Lasów Państwowych w 
Chmielniku (odpowiedź na wniosek radnego Mariana Okraja); 
- po wywiezieniu drewna z lasu droga Wólka Bosowska – Brzeście również zostanie 
doprowadzona do stanu używalności. 
- Radny Marian Okraj w odniesieniu do wypowiedzi pana wójta oznajmił, że błąd w 
temacie budowy tego odcinka drogi został popełniony w poprzedniej kadencji. 
Następnie zadając pytanie, komu przyszło do głowy wybudować wówczas 200 m 
odcinek drogi dodał, że mimo iż był  wtedy sołtysem, nikt na ten temat z nim nie 
rozmawiał. 
C.d. odpowiedzi wójta na interpelacje i wnioski: 
- na wiosnę rozpocznie się remont figurki przydrożnej usytuowanej na styku trzech 
miejscowości (odpowiedź na wniosek radnego Jerzego Kwietnia); 
- instalacja c.o. w budynku Szkoły Podstawowej w Kosterze zostanie zabezpieczona 
przed zimą (wniosek radnego Krzysztofa Samburskiego); 
- powyższy temat doprecyzował sekretarz gminy i stwierdził, że ponieważ instalacja 
c.o. jest przestarzała – trwają konsultacje nad ekonomicznym sposobem jej 
zabezpieczenia; 
- radny Krzysztof Samburski posiłkując się opiniami fachowców zasugerował, iż 
najbardziej optymalnym rozwiązaniem będzie wypełnienie instalacji c.o. specjalnym 
płynem. 
- Wójt kontynuując odpowiedzi na wnioski stwierdził, że: 
- kamień na drogę prowadzącą do posesji pani Małkowskiej w Gorzakwi zostanie 
wywieziony na wiosnę (wniosek zgłoszony przez panią sołtys Elżbietę Białą); 
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- rowy w msc. Jarząbki zostaną odmulone (wniosek zgłoszony przez sołtysa 
Mirosława Wawszczyka); 
- były podejmowane działania zmierzające do ograniczeń tonażowych na drodze 
Maciejowice – Brzozówka, ale bez rezultatu (wniosek zgłoszony przez panią sołtys 
Marię Jabłońską). 
W dyskusji na wym. temat głos zabrali: 
- Pani Maria Jabłońska – sołtys wsi Wólka – Bosowska – nic się w tym względzie nie 
zmieniło. Cały czas drogą jeżdżą samochody o zbyt dużym tonażu i niszczą 
nawierzchnię drogi, o budowę której przez wiele lat osobiście zabiegałam. Dlatego 
proponuję, aby usunąć znaki ograniczające tonaż i dać przyzwolenie na przejazd 
wszystkim pojazdom. Chcę tylko nadmienić, że jest to droga powiatowa i wszystkie 
służby o istniejącym stanie rzeczy zostały powiadomione. I Policja, i Starostwo 
Powiatowe oraz Powiatowy Zarząd Dróg w Busku-Zdroju. W związku z tym jeszcze 
raz bardzo gorąco proszę pana wójta i Wysoką Radę o zajęcie się tą sprawą. Bo 
wożenie masy asfaltowej naszą drogą gminną na budowę odcinka drogi relacji 
Szydłów – Stopnica – Jastrzębiec trwa od 8 sierpnia br. 
- Wójt gminy – na pewno nie można naszego samorządu posądzić o bezczynność w tej 
konkretnej sprawie. Bo sam już nie wiem, ile razy pracownicy dzwonili do Zarządu 
Dróg Powiatowych z informacją, że tą drogą jeżdżą samochody znacznie 
przekraczające dopuszczalny tonaż, pomimo ustawionego znaku. Policja też była 
informowana o tym fakcie. I co? I nic. Budowa drogi jest na ukończeniu, ale naszym 
odcinkiem zostało przewiezione tysiące ton masy. I nikt z instytucji odpowiedzialnych 
tego nie widział, co jest dla mnie osobiście nie do pomyślenia. Wszyscy ten problem 
zlekceważyli, oprócz nas i mieszkańców. Dlatego zapewniam was, że będziemy 
interweniować w tej sprawie, nawet bez udziału pana wicestarosty. 
- Radny Krzysztof Samburski – ponieważ od jakiegoś czasu borykacie się Państwo z 
tym problemem, proponuję wystąpić z oficjalnym pismem, dołączając do niego listy z 
podpisami mieszkańców. 
- Wójt gminy – mnie najbardziej na tym zależy, bo droga o której mówiła pani sołtys 
była przeze mnie zrobiona około 8 lat temu. Najbardziej boli to, że my nie możemy tej 
drogi zabezpieczyć, bo samochody jadąc drogą powiatową wyjeżdżają na naszą drogę. 
Ale tak czy inaczej, droga powiatowa też znajduje się na terenie naszej gminy a my 
partycypujemy w kosztach budowy dróg powiatowych. A teraz służby odpowiedzialne 
nie dbają o ten odcinek. Wniosek z tego, że bez sensu jest, aby gmina dokładała się do 
takich inwestycji. 
- Radna Maria Woźniak – wynika z tego jednoznacznie, że powiat nie dba o swoje 
drogi, zezwalając na poruszanie się po nich takim tonażem. Jednocześnie przeszkadza 
gminie w dbaniu o swoją drogę, bo ruch odbywa się automatycznie dwoma odcinkami. 
Przecież Świętokrzyski Zarząd Dróg Wojewódzkich, który jest inwestorem 
wspomnianego odcinka drogi, mógł zadecydować o dowożeniu masy asfaltowej drogą 
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przez Szydłów a nie na skróty. Nie dosyć że odcinek naszej drogi został 
zdewastowany, to jeszcze spokój mieszkańców w znacznym stopniu zakłócony. 
- Wójt gminy – wrócimy do tego tematu na następnej sesji. 
- Pan Henryk Kasza – sołtys wsi Kostera – nie możemy mieć pretensji do pana 
Klimczaka, bo największą odpowiedzialność za stan tej drogi ponosi dyrektor PZD 
oraz jeden z pracowników.  
Wolne wnioski i zapytania: 
- Przewodniczący obrad przekazał podziękowania w imieniu sołtysa i mieszkańców 
Zawady za przebudowę odcinka drogi w tej miejscowości. Kontynuując zwrócił się z 
prośbą o ułożenie płyt chodnikowych na podsypce na przystanku autobusowym dla 
dzieci szkolnych. 
- Radny Wincenty Krawczyk podziękował panu wójtowi w imieniu mieszkańców 
Skadli za naprawę dachu na budynku Domu Rolnika oraz prosił o wykonanie 
pozostałych prac. 
- Radna Bożena Segda podziękowała panu wójtowi za podjęte działania, dzięki którym 
powstał nowy odcinek drogi w msc. Jarząbki a następnie zwróciła się z prośbą o 
remont odcinka drogi w Starej Wsi. 
- Wójt w odniesieniu do prośby pani radnej stwierdził, że droga w Starej Wsi zostanie  
wyremontowana po pozyskaniu środków finansowych a nie tak, jak proponuje pan 
sołtys z funduszu sołeckiego. Bo budowa etapami trwałaby parę lat i kończąc ostatni 
odcinek, pierwszy już byłby zepsuty. 
- Radny Krzysztof Samburski wysunął sugestię, aby na sesje rady zapraszać delegata 
Świętokrzyskiej Izby Rolniczej. 
- Przewodniczący rady zapewnił, że na następną sesję zostaną zaproszeni delegaci 
ŚIR, reprezentujący naszą gminę. 
- Pani Renata Korcipa – sołtys wsi Wola Zofiowska – podziękowała za  wybudowanie 
nowej drogi i dodała,  że mieszkańcy są z tego faktu bardzo zadowoleni.  
- Do podziękowań za wybudowanie drogi Glinka – Wola Bokrzycka dołączył również 
sołtys Andrzej Guzera. 
- Sołtys Woli Bokrzyckiej Zdzisław Wawszczyk także złożył wójtowi gminy 
podziękowania za przebudowę tego odcinka drogi. 
- Wójt nawiązując m.in. do podziękowań stwierdził, że nie da się ukryć iż na terenie  
gminy przybyło kilka kilometrów dróg. 
- Z kolei radny Artur Patrzałek złożył serdeczne podziękowania za wsparcie podjętej 
przez mieszkańców wsi inicjatywy. Następnie zwrócił się z prośbą do wójta o 
przeznaczenie w przyszłorocznym budżecie dodatkowych środków finansowych na 
budowę świetlicy wiejskiej w Falkach. 
- Sołtys Henryk Kasza zapytał czy są jakieś szanse na budowę drogi oraz przebudowę 
mostu. 
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- Wójt w odpowiedzi stwierdził, że konkrety dotyczące tej sprawy przekaże na 
następnej sesji.  
- W następnej kolejności sołtys Kostery zwrócił się z prośbą o finansowe wsparcie 
wykonywanych prac przy ołtarzu w kościele w Balicach. Argumentował, że parafianie 
z innych gmin zarzucają nam, że nic w tym temacie nie robimy. Kontynuując dodał, że 
należałoby również zorganizować księdzu proboszczowi godne pożegnanie, bo w 
przyszłym roku odchodzi na emeryturę. 
- Wójt gminy w nawiązaniu do powyższej problematyki oświadczył, że podczas 
wspólnego posiedzenia stałych komisji rady pan przewodniczący przybliżył temat 
remontu ołtarza, zwracając się jednocześnie z prośbą o wsparcie finansowe. 
Kontynuując dodał, że ponieważ jest to zabytek, jest możliwe uzyskanie 
dofinansowania z budżetu. Decyzja co do wysokości kwoty zostanie podjęta w 
najbliższym czasie. Potem oświadczył, że parafianom z innych gmin trzeba przekazać, 
że zarzucanie nam braku zaangażowania  - jest bezpodstawne. 
- Przewodniczący rady podsumowując stwierdził, że temat został przez niego 
przedstawiony i nie ma sensu się nad nim dalej rozwodzić. 
- Pani sołtys z Poręby zwróciła się z prośbą o wyrównanie odcinka drogi Poręba – 
Gorzakiew. Swoją prośbę skierowała także do pani sołtys oraz pana radnego z 
Gorzakwi. 
- Wójt stwierdził, że droga będzie wyrównana i przejezdna. Prosił o cierpliwość i 
zapewnił, że w przyszłym roku w tym miejscu zostanie wybudowana droga asfaltowa. 
- Radny Stanisław Wesołowski wypowiadając się w tej samej materii nadmienił, że 
mimo iż latem był wożony kamień, i tak są doły w drodze. 
- Pani sołtys z Woli Zofiowskiej wnioskowała o dowóz mieszanki soli i piasku. 
- Radny Kazimierz Ziółkowski zapytał, ile poszło pieniędzy na kościół w Jarząbkach. 
Następnie zwrócił się z zapytaniem, do kogo należy skierować pismo o usunięcie nie 
wykorzystywanych urządzeń telekomunikacyjnych, które przeszkadzają w pracach 
polowych. 
- Wójt odpowiadając na pierwsze pytanie pana radnego stwierdził, że na kościół w 
Jarząbkach nie wydano z budżetu ani złotówki. Odnosząc się do drugiego pytania 
zasugerował, że najlepiej będzie zadzwonić w tej sprawie na infolinię Orange. 
- Pani sołtys z Raczyc zapytała, kto jest zarządcą około 100 m odcinka drogi 
prowadzącej do Brześcia a położonej po drugiej stronie torów kolejowych. 
- Wójt odpowiedział, że jeszcze tego tematu nie rozeznał. 
- Następnie pani sołtys zwróciła się z pytaniem w czyjej gestii leży koszenie rowów, 
biegnących wzdłuż drogi Maciejowice – Brzeście. Rolników czy gminy?  
- Wójt oznajmił, że za czyszczenie rowu biegnącego wzdłuż drogi odpowiada gmina. 
Zapewnił, że pochyli się nad tym tematem. Niemniej jednak dodał, że dobrze by było, 
żeby właściciele łąk wykosili przynajmniej rowy przylegające do ich działek. 
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- Pan Maria Jabłońska – sołtys wsi Wólka Bosowska - podziękowała panu wójtowi za 
upominanie się o remont drogi do Brześcia. Następnie zapytała, kiedy zostaną 
wybudowane dwa krótkie odcinki dróg asfaltowych. Jedna prowadząca do domu pana 
Pawlaka a druga – do pani Wtorek. 
- Radna Maria Woźniak wnioskowała o: - usunięcie liści opadłych z drzew z 
chodników z centrum Gnojna i w bezpośrednim otoczeniu (w okolicach poczty, obok 
tablicy informacyjnej znajdującej się przy skrzyżowaniu z drogą wojewódzką, wzdłuż 
chodnika  biegnącego na Piaski, wzdłuż ogrodzenia budynku Ośrodka Zdrowia, z 
parkingu obok Urzędu Gminy); - uprzątnięcie piasku po prawdopodobnej stłuczce; - 
uporządkowanie chodnika wzdłuż nowo wybudowanej drogi gminnej Gnojno – Piaski 
i systematyczne usuwanie chwastów z rowu; - wyczyszczenie chodnika wzdłuż drogi 
gminnej od skrzyżowania w stronę Poręby. 
- Wójt odnosząc się do zgłoszonych wniosków stwierdził m.in., że jesień ma to do 
siebie, że liście, mimo sprzątania, cały czas spadają z drzew. Najważniejsze w tym 
wszystkim jest to, że pani radna zauważyła zwały zgrabionych liści. Oznacza to, że 
ktoś to jednak zrobił. A że pogoda była niesprzyjająca – pracownicy nie mogli tych 
liści ani uprzątnąć, ani spalić. 
W drugiej kolejności wójt poruszył temat podatków. Podziękował radnym za 
zrozumienie konieczności podwyżek i prosił sołtysów o to samo. Chociaż jak 
zaznaczył,  nie jest to dużo, bo tylko 5%. W ubiegłym roku nie było podwyżek stawek 
podatków, ponieważ klęska suszy dotknęła bardzo wielu rolników a nie wszyscy 
otrzymali z tego tytułu rekompensatę. Nie podnoszenie stawek przez kolejne dwa lub 
trzy lata, nawet ze względu na inflację, nie byłoby zjawiskiem pozytywnym. Bo 
wiadomo, że utrzymanie całej infrastruktury na terenie gminy kosztuje i ciągle 
wzrasta. Potem przytoczył to, co zostało powiedziane na przedostatnim, wspólnym 
posiedzeniu stałych komisji rady. Mianowicie, że każdy obecny na tej sali kandydując 
dwa lata temu na te funkcje przewidywał, że będą problemy i dużo pracy. Ale nikt nie 
przewidział, że trzeba będzie szukać naprawdę dużych pieniędzy na coś, co już było 
zapłacone.  
A wiadomym jest, że każdy z nas razem i każdy z osobna chce coś osiągnąć zarówno 
dla gminy, jak i dla swojego środowiska. I ma swoje plany i swoje potrzeby, które 
trzeba zaspokoić. Tylko jak temu sprostać, skoro mamy ogromne zobowiązania 
pozostawione przez poprzednią władzę? I proszę tego nie traktować jako 
wypominanie. Bo takie są fakty. Będzie ciężko to wszystko wyprostować, bo chodzi 
tutaj o setki tysięcy złotych. Młodzież i dzieci ciągle zadają pytania, dlaczego nie 
mogą korzystać z boiska. Bo młodym ludziom trudno jest coś takiego zrozumieć, że 
na boisko można tylko patrzeć a nie można go użytkować, pomimo wydania już 
dużych pieniędzy. Bez względu na to co mówią niektórzy, trzeba wydać ogromne 
pieniądze, żeby boisko było bezpieczne. I dlatego mamy twardy orzech do zgryzienia. 
Bo na razie tych pieniędzy nie ma a my musimy je skądś wziąć. W tym wszystkim 
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najgorsze jest to, że wszyscy otrzymaliśmy list od poprzedniczki, w którym było 
napisane, iż wszystko z boiskiem jest w porządku. A na dodatek była pani wójt 
napisała, że otrzymała za tę inwestycję nagrodę. Czyli był to czas teorii, bo w 
papierach wszystko grało, a nie praktyki. Jedna wielka fikcja. Jak chcecie, to możemy 
tę fikcję dalej ciągnąć i mówić, że boisko jest ładne - stwierdził wójt. Następnie 
powtórzył po raz kolejny, że najgorsze w tym wszystkim jest to, iż trzeba włożyć duże 
pieniądze żeby było tak, jak jest napisane na papierze. 
 
Do punktu 21-go. 
 
               W związku z omówieniem wszystkich punktów porządku obrad – 
Przewodniczący Rady Gminy Stanisław Wcisło podziękował wszystkim za przybycie 
i dokonał zamknięcia XVII sesji. 
 
Na tym protokół zakończono i podpisano.- 
 
           Protokolant:                                                             Przewodniczący obrad: 
     Barbara Czarnecka                                                             Stanisław Wcisło 
 
 
 
  
  
 
 
  
 
 

 
 
 
 


